
 

Vraag 1: De vragen kan u terugvinden op: https://hetvoerensalternatief.be/vragen-rik 
 
 
De burgemeester antwoordde het volgende: 
 
Bedankt voor het bezorgen van uw vraag. Graag geef ik een overzicht van een aantal projecten waar 
de burger betrokken werd; met andere woorden de projecten waar burgerparticipatie werd toegepast 
alsook het resultaat waartoe de inspraak geleid heeft. Het betreft weliswaar geen volledig overzicht, 
maar de belangrijkste projecten staan er mijn inziens wel in vermeld.  
 
Allereerst werd het inspraakreglement aan het begin van de legislatuur door de gemeenteraad 
goedgekeurd waarin opgenomen staat op welke verschillende manieren de burger kan participeren. 
Diverse adviesraden, meer bepaald de jeugdraad, landbouwraad, welzijnsraad, milieuadviesraad, 
GECORO en de Voerense erfgoedraad kwamen de voorbije jaren op regelmatige basis samen om 
advies uit te brengen over beleidsmatige dossiers. Samenwerking met de adviesraden heeft tot 
meerdere resultaten geleid. 
 
Zo werd samen met de landbouwraad een advies over het Programma Aanpak Stikstof (PAS) 
opgesteld en ingediend bij het kabinet en de bevoegde minister om de belangen van de sector te 
verdedigen, inclusief de vraag om Voeren als een maatwerkgebied te beschouwen. Voorafgaand aan 
dit advies hebben we samen met de Boerenbond een infoavond georganiseerd voor de 
landbouwsector over het nieuwe PAS-kader 
 
 
 
Intensief overleg met de landbouwers over voor deze sector ingrijpende beleidsmaatregelen is een 
zeer goede zaak. Waarom was er wel intensief overleg met de landbouwsector maar niet met de 
toeristische sector in 2021, noch met de toenmalige voorzitter van Toerisme Voerstreek, in het kader 
van de ontwikkeling van een nieuwe toeristische visie met eveneens ingrijpende beleidsmaatregelen 
voor deze sector?.  
 
 
 
Ook werd het gemeentelijk klimaatplan opgesteld in samenwerking met de milieuadviesraad. Na 
goedkeuring van dit plan door de gemeenteraad is het plan en de verschillende acties momenteel in 
uitvoering. Over de voortgang van deze uitvoering wordt er jaarlijks gecommuniceerd naar de 
milieuadviesraad. 
 
De jeugdraad kreeg een nieuwe, verruimde samenstelling hetgeen reeds op korte tijd tot resultaten 
geleid heeft. Zo werd het evenement ‘lokale helden’ in samenwerking met de jeugdraad ondertussen 
reeds meerdere keren georganiseerd. Ook werd de eerste Pinksterloop in 2023, georganiseerd door 
de jeugdraad, een groot succes. De opbrengst werd geschonken aan het goede doel (Think Pink). 
 
Het bewegingspark nabij het woonzorgcentrum wordt komende zaterdag 30 september geopend. Dit 
bewegingspark komt er na het advies van de jeugd- en welzijnsraad in het kader van een gezonde 
gemeente en kan gebruikt worden voor jong en oud. 
De adviezen van de diverse raden hebben na enkele jaren dus geleid tot enkele erg mooie 
resultaten waar we hen dan ook erg dankbaar voor zijn. Zo proberen we steeds invulling te geven aan 
de adviezen. Voor de komende maanden en jaren staan er ook nog enkele andere projecten in de 
steigers die op advies van de adviesraden uitgevoerd zullen worden. 
 
Voor de inwoners van de Gieveldstraat werd een infoavond georganiseerd waar hun mening werd 
gevraagd over de herinrichting van de straat naar aanleiding van de rioleringswerken. Zo is de 
Gieveldstraat nu een éénrichtingsstraat geworden, met groen en afgebakende 
parkeervoorzieningen;  Voor alle rioleringsprojecten werden bovendien infoavonden georganiseerd.  
 
De laatste jaren werden deze infoavonden georganiseerd voor de inwoners van Teuven en Sint-
Pieters-Voeren. Ook werden de inwoners van Driesch te Moelingen uitgenodigd met betrekking tot de 
herinrichting van het openbaar domein in hun straat en dit naar aanleiding van de rioleringswerken die 



 

eind 2024 uitgevoerd zullen worden. Hun opmerkingen worden meegenomen in de definitieve 
plannen.  
 
In samenwerking met Toerisme Vlaanderen werd een bevraging gelanceerd in 2021,ingevuld door 
224 inwoners. De resultaten van deze bevraging vormen de basis waarop de nieuwe toeristische visie 
en bijhorende beleidsmaatregelen zijn gebaseerd. Met de nieuwe visie wordt een duurzaam toerisme 
nagestreefd dat in evenwicht is met de leefbaarheid voor de eigen inwoners. 
 
 
Het gemeentebestuur heeft de uitkomst van deze bevraging gepresenteerd als representatief  en 
daarmee dit onderzoek als zogezegde legitieme grondslag en basis gebruikt voor een aantal 
ingrijpende en drastische maatregelen voor de toeristische sector waaronder een draconische 
belastingverhoging van meer dan 200%. De online enquete leverde een responspercentage op van 
7%. Dit betekent dat 93% van de doelgroep (Voerenaars ouder dan 18 jaar) niet heeft deelgenomen 
aan deze bevraging of er zelfs niet van op de hoogte was. De bevraging werd namelijk enkel via de 
sociale media verspreid. Het Voerens Alternatief stelt dat de uitgevoerde bevraging niet representatief 
was en daarom niet als formele basis en rechtvaardiging had mogen dienen voor de onredelijke 
beleidsmaatregelen voor de toeristische sector. De bestuursmeerderheid kwalificeert dit initiatief 
onterecht als een geslaagd burgerparticipatie project. Geinteresseerden voor dit thema en specifiek 
de kwestie van non-representativiteit van dit onderzoek kunnen hierover bij ons meer informatie 
verkrijgen. 
 
 
 
Er werd een nieuw parkeerbeleidsplan goedgekeurd door de gemeenteraad. Voorafgaand aan deze 
goedkeuring werd dit plan onderworpen aan een openbaar onderzoek. Tijdens dit openbaar 
onderzoek kregen alle inwoners de mogelijkheid om hun opmerkingen door te geven. De ontvangen 
opmerkingen werden verwerkt in het definitieve plan. De komende jaren zal het parkeerbeleidsplan 
uitgevoerd worden. 
 
Zowel het Gulpdalproject als het project Water-Land-Schap werden bottom-up aangepakt. Om het 
waterbergend vermogen van de valleien te verbeteren zijn er acties nodig op het terrein. Hiervoor is 
het noodzakelijk om inspraak te vragen bij de verschillende grondeigenaars. Daarom werd voor het 
project Water-Land-Schap 2.0 een infoavond georganiseerd in juni 2023 voor alle inwoners van 
Voeren. Bijzondere aandacht gaat naar de grondeigenaars en landbouwers aangezien hun steun 
nodig is om realisaties op het terrein te verwezenlijken. Water-Land-Schap wordt daarom bottom-up, 
participatief, opgezet.  
 
Binnen dit project worden in oktober 2023 ook drie infowandelingen georganiseerd waar alle inwoners 
aan kunnen deelnemen en dit ter bezichtiging van de zeven locaties waar bufferbekkens, geïntegreerd 
in het landschap, aangelegd zullen worden om het overstromingsrisico van de Voervallei te 
verminderen. De ontwerpplannen van de 
bufferbekkens zullen toegelicht worden. Inwoners krijgen de mogelijkheid om suggesties te doen en 
vragen te stellen. 
 
De inwoners van Moelingen werden betrokken bij de invulling van het door de gemeente 
aangekochte terrein langs de Berwijn. Ook werd een advies ingewonnen van de jeugdraad. Er 
kwamen meerdere ideeën van inwoners binnen op de gemeente en het zijn die ideeën die ook de 
effectieve invulling zullen bepalen. Ook wordt er een burgerbudget voorzien dat de inwoners kunnen 
inzetten voor de inrichting van dit terrein. Binnenkort zullen deze resultaten zichtbaar zijn op het 
aangekochte terrein.  De bezorgdheden van de inwoners over de komst van de windmolens in 
Warsage werden opgenomen in die zin dat de gemeente een advocaat onder de arm heeft genomen 
ter verdediging van het dossier bij de Raad van State. Ondertussen werd de afgeleverde vergunning 
vernietigd,mede door de inspanningen van vele inwoners, andere belanghebbenden en de mogelijke 
komst van de Einstein Telescoop. 
 
In 2019 vond in Teuven het project 'Dorp aan zet' plaats. Dit is een volledig participatief traject waarbij 
de inwoners een budget van 5.000 euro vrij mochten besteden aan een uitgewerkte actie. Middels vier 
werksessies kwam een actieplan tot stand. Naast het actieplan waren er ook aandachtspunten voor 



 

het gemeentelijk beleid. De aankoop van een verplaatsbare snelheidsmeter en een volleybalveld zijn 
daaruit ontstaan. 
 
Tot slot zou ik willen afsluiten met de online enquête die open heeft gestaan in de periode 
september-oktober 2022 waar naar input van de inwoners gevraagd werd betreffende de prioritaire 
aandachtspunten van onze kandidaat regio als landschapspark. Welke landschapsparken 
weerhouden worden, zal binnenkort beslist worden door de Vlaamse Regering. In dit kader werd ook 
de Dag van het Grenzeloos Bocagelandschap georganiseerd en dit op 6 november 2022 in Hoeve De 
Peul waar alle inwoners de kans kregen om hun mening en ideeën te geven over het landschapspark. 
 
Ik meen hiermee te mogen stellen dat dit een mooi en divers overzicht is van projecten waar gerichte 
vormen van burgerparticipatie werden ingezet, waarbij we ook een zekere snelheid konden behouden 
wat de realisaties op het terrein betreft en waarbij de inbreng van onze inwoners ook daadwerkelijk ter 
harte werd genomen en deze ook effectief tot resultaten geleid heeft.  
 
Wat uw tweede vraag betreft, kan u deze vraag best stellen aan de vorige burgemeester. Ik kan 
immers niet antwoorden in naam van een andere persoon. De vorige burgemeester zit daarenboven 
niet meer in de gemeenteraad, noch is hij nog lid van de fractie van Voerbelangen. Hopende hiermee 
uw vraag te hebben beantwoord. 
 
 
 
Een mening vragen, info avonden, bevragingen, advies inwinnen, online enquête, input inwoners etc. 
zijn volgens de bestuursmeerderheid vormen van burgerparticipatie. Dit zijn echter slechts kleine 
deelaspecten ervan. Burgerparticipatie is veel meer dan alleen informeren en bevragen. Het Voerens 
Alternatief wil maximaal haalbare, moderne en hedendaagse burgerparticipatie voor onze inwoners.  
 


